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اسکان عروس و دامادهای کهریزک در 
مراکز مسکونی آسایشگاه

 تشویق مجهول الهویه ها برای 
تحصیل

مدیر آسایشگاه کهریزک تهران گفت: کهریزک 
تهران دارای مراکز مسکونی است که مددجویانی 
که در کهریزک بازتوان شده و ازدواج می کنند 
می توانند در این مراکز زندگی مستقلی داشته 
خبری  نشست  در  نژاد  نحوی  باشند. حسین 
اظهار  کهریزک،  موسسه  سالگی  جشنواره ۵۰ 
حس  برای  خوبی  الگوی  کهریزک  شاید  کرد: 
اعتماد به نفس و افتخار ملی باشد چراکه به 
فعال هستم  این حوزه  در  که  عنوان شخصی 
اقداماتی که در  گواهی می دهم که خدمات و 
کهریزک انجام می شود، به لحاظ تنوع خدمات 

بسیار فراتر از مجموعه های دیگر است.
وی تصریح کرد: گاهی در کهریزک با افرادی 
مواجه ایم که برچسب مجهول الهویه بر پیشانی 
از  بسیاری  نیز  گاهی  است.  شده  حک  اینها 
افرادی که به عنوان بی پناه و بی کس از طریق 
قوه قضائیه به ما معرفی می شوند؛ درواقع کس و 
کار دارند اما فقط در برخی زمینه ها خود را نشان 
و  زندگی  آنجا  افراد  این  این حال  با  می دهند. 
تردد می کنند. همگی مددجویان اگر سواد ندارند 
وارد کلاس های آموزشی در مقاطع مختلف اعم 
دیپلم  اگر  و  دبیرستان می شوند  و  دبستان  از 
گرفته اند نیز به ادامه تحصیل در مقطع آموزش 
افرادی  با  متمایل می شوند. در کهریزک  عالی 

مواجه ایم که فعالیت ورزشی می کنند.
داد:  ادامه  تهران،  کهریزک  آسایشگاه  مدیر 
در کهریزک نیکوکارانی را می بینیم که بسیاری 
از آنها تمایل به این ندارند اسمشان رسانه ای 
شود و بدون چشم داشتی کمک می کنند. البته 
بزرگان کهریزک کردند فقط در  بزرگی که  کار 
امروز  بلکه  نبود  توان  و  انرژی  بخشیدن مال، 
افراد  از  بسیاری  می آیند  کهریزک  نام  وقتی 

احساس آرامش می کنند.
فراغت  اوقات  اینکه  بیان  با  نژاد  نحوی 
مددجویان کهریزک برایمان مهم است، خاطر 
نشان کرد: بیش از ۴۰۰ نفر از مددجویانی که 
اکثرا با مشکل جسمی حرکتی شدید در کهریزک 
 ۴۰ در  هستند  سالمند  یا  و  بستری اند  تهران 
کارگاه توان بخشی مشغول شده و صنایع دستی 
تولید کرده اند. ۱۷۰۰ معلول و سالمند و مبتلا به 
ام اس در مراکز شبانه روزی و ۴۰۰ نفر در منازل 
از خدمات کهریزک برخوردارند و ۱۰۰۰ پرسنل و 
ارائه  نیکوکار در کهریزک تهران به مددجویان 

خدمات می دهند.
به گزارش ایسنا، در بخش دیگر این نشست، 
افشین وجدانی روشن مدیر آسایشگاه کهریزک 
البرز نیز اظهار کرد: از سال ۱۳۵۱ موسسه خیریه 
 ۱۳۸۰ سال  از  کرد.  فعالیت  به  آغاز  کهریزک 
کلنگ آسایشگاه شعبه استان البرز زده شد و از 
سال ۱۳۸۶ فعالیتها در این آسایشگاه آغاز شد. 
۳۵ سال موسسه در این زمینه فعالیت می کرد 
و ما پشتوانه فعالیت در این موسسه را داشتیم 
و مبتنی بر مبانی توان بخشی روز، جدیدترین 
فعالیت هایی که مردم به آنها نیاز داشتند را راه 

اندازی کردیم.
وی با بیان اینکه سه گروه هدف از کهریزک 
گروه  یک  افزود:  می شوند،  مند  بهره  البرز 
کودکان معلول ذهنی زیر ۱۴ سال هستند. در 
حوزه کوکان زیر ۱۴ سال ما به کودکان معلول 
کودکان  به  جامعه  نیاز  دنبال  به  و  ذهنی 
اوتیسم خدمات ارائه می دهیم. گروه دیگر ما 
معمولا  که  هستند  حرکتی  جسمی  معلولان 
هستند  نخایی  ضایعه  دارای  یا  سوار  ویلچر 
نیز  دیگر  گروه  هستند.  اس  ام  بیماران  و 
سالمندان هستند که به شکل عام در خدمت 

آنها هستیم.
به  که  خدماتی  نوع  درباره  روشن  وجدانی 
سه گروه یاد شده ارائه می شود نیز عنوان کرد: 
خدمت Home care یا “خدمات در منزل” از 
جمله فعالیت های ما است. در این نوع خدمت 
سالمند از خانه خود خارج نمی شود و ما در محل 
زندگی او خدمات را به سالمند ارائه می دهیم. 
درواقع ما اولین مرکز در سطح کشور بودیم که 
خدمات در منزل را راه اندازی کردیم. بحث “دیِ 
ویزیت” یا درمانگاه را نیز راه اندازی کردیم. در 
انواع  به  نیاز  افراد در صورت  نوع خدمت  این 
خدمات درمانی ارجاع داده می شود و سپس به 

خانه برمی گردند.

معاون محیط زیست طبیعی سازمان 
حفاظت محیط زیست خبر داد

ابلاغ دستورالعمل طبیعت گردی در 
مناطق حفاظت شده 

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ابلاغ  از  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
دستورالعمل طبیعت گردی در مناطق حفاظت 
شده به استان ها برای جلب مشارکت مردمی 
در هفته آینده خبرداد. حسن اکبری با اشاره 
به فرمایشات مقام معظم رهبری و تاکیدات 
رییس جمهوری مبنی بر ضرورت مردمی سازی 
امور و جلب مشارکت مردم در کارها و مسایل 
دولتی اظهار کرد: رییس جمهوری در همایش 
سراسری مدیران دولت مردمی که اوایل سال 
جاری برگزار شد، تاکید بر مردمی سازی امور 
داشت و در جلسات دولت همه دستگاه ها را 
موظف کرد ظرف ۲۵ روز برنامه های خود را در 

این زمینه احصا، اعلام و اجرا کنند.
سازمان  مردم محور  رویکرد  به  اشاره  با  وی 
برای جذب  ما  افزود:  حفاظت محیط زیست 
مردم و پاسخگویی مناسب به درخواست های 
آنان، به تهیه دستورالعمل ها و شیوه نامه های 
نیاز  کشور  سراسر  در  رویه  وحدت  و  شفاف 

داریم.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ادامه  در  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
زمینه  در  شده  انجام  اقدامات  به  اشاره  با 
این  در  شیوه نامه ها  و  تهیه دستورالعمل ها 
سازمان گفت: شیوه نامه وحدت رویه در مورد 
برداشت  درخواست های  به  پاسخگویی  نحوه 
گیاهان دارویی به نحوی که کمترین آسیب به 
طبیعت وارد شود، تهیه و هفته گذشته به همه 

استان ها ابلاغ شده است.
طبیعت گردی  دستورالعمل  افزود:  اکبری 
در مناطق حفاظت شده برای جلب مشارکت 
مردمی و مردمی کردن حفاظت را در دستور کار 
قرار داده ایم تا بازنگری و به روز شود و روند شکل 
گیری طبیعت گردی و ساماندهی تفرجگاه ها با 
رعایت مسائل محیط زیست، تسهیل و تسریع 
تنوع  و  طبیعی  زیست  محیط  شود.معاون 
زیستی سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره 
به انجام کار فشرده دو هفته ای برای تهیه این 
دستورالعمل، از ابلاغ آن به استان ها در هفته 
آینده خبر داد و گفت: ابلاغ این دستورالعمل 
منجر به وحدت رویه در رونق طبیعت گردی 
همزمان با اجرای برنامه جامع مدیریت مناطق و 
ایجاد واحدهای اکولاژ در زون های تفرج مناطق 

چهارگانه خواهد شد.
زمینه  در  اقدام  مهم ترین  ادامه  در  اکبری 
جلب مشارکت مردمی و تحقق شعار سال را 
تهیه پیش نویس مصوبه ای با عنوان »مشارکت 
در حفظ تنوع زیستی و رونق کسب و کارهای 
محیط زیستی« دانست که تقدیم هیات دولت 

شده است.
وی اظهار امیدواری کرد که با توجه به شعار 
سال و فرمایشات مقام معظم رهبری، زمینه 
استفاده از این ابزار قانونی باید هرچه سریع تر 
جلب  برای  جدید  ظرفیت های  تا  شود  فراهم 
مشارکت مردم در حفظ تنوع زیستی و ایجاد 

کسب و کارهای محیط زیستی میسر شود.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست در بخش دیگری 
از صحبت هایش گفت: دستورالعمل هایی که 
قبلا وجود داشت و بعضا مواردی در آن ها بود 
که سرعت پاسخگویی سازمان حفاظت محیط 
زیست به استعلام ها و صدور مجوزها را کند 
می کرد، در دستور کار اصلاح و بازنگری قرار 
تا  ان شاءالله  کرد:  اضافه  است.اکبری  گرفته 
پایان اردیبهشت ماه حداقل دو دستورالعمل 
پرورش حیات  و  تکثیر  از جمله دستورالعمل 
وحش در اسارت بازنگری و به استان ها ابلاغ 

می شود.
وی افزود: از تمام مردم درخواست می کنیم 
هرکس به اجرای پروژه های توامان حفاظتی و 
بهره برداری  از تنوع زیستی، اجرای پروژه های 
مدیریت  تحت  عرصه های  در  گردی  طبیعت 
موضوعاتی  زیست،  محیط  حفاظت  سازمان 
تکثیر   ، وحش  حیات  تاکسیدرمی  نظیر  
گونه های در خطر انقراض و سایر ظرفیت های 
ممکن علاقه دارد و پیشنهاد یا درخواستی دارد 
مراجعه  زیست  محیط  واحد  نزدیک ترین  به 
محیط  کند.معاون  ارایه  را  خود  درخواست  و 
زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت 
کل  ادارات  کرد:  خاطرنشان  زیست  محیط 
تمام  که  استانها مکلف شدند  محیط زیست 
در  را  خصوصی  بخش  و  مردم  پیشنهادات 
زمینه حفاظت مشارکتی جدی بگیرند و تا حد 
امکان از ظرفیت های حقوقی موجود، راهکاری 
برای پاسخگویی مثبت به این درخواست ها ارایه 

کنند.

محیط  حفاظت  سازمان  رئیس  اما  حال  همین  در 
زیست پیگیری حق آبه ایران از هیرمند را جزو برنامه های 
اصلی این سازمان در سال جاری دانسته است. معاهده 
مربوط به آب رود هیرمند بین دولت وقت ایران و دولت 
افغانستان شامل ۱۲ماده و دو پروتکل  ضمیمه است که 
در تاریخ ۲۲اسفندماه ۱۳۵۱ )۱۳مارس ۱۹۷۳( در کابل 
به امضا رسیده است.  طبق ماده ششم این معاهده 
»افغانستان نباید دست به اقداماتی بزند که حق آبه 
ایران برای زراعت به طور کلی نامناسب شود یا به مواد 
شیمیایی حاصله از فاضلاب صنایع به حدی آلوده شود 
که با آخرین روش های فنی و معمول قابل تصفیه نبوده 
و استعمال آب برای ضروریات معدنی ناممکن و مضر 

شود.«
در ماده هفتم این معاهده آمده است »هر نوع ابنیه 
استحکام  برای  آن  ) اعمار(  احداث  که  مشترک  فنی 
بستر رود در مواضعی که خط سرحد در بستر رود 
هیرمند ) هلمند( واقع  شده است، لازم دیده شود بعد 
از موافقت طرفین بر شرایط و مشخصات آن می تواند 
احداث شود.« با این حال، معلوم نیست که حکومت 
طالبان به این معاهده پایبند است یا نه؟ دولت قبلی 
افغانستان ادعای تامین حق آبه ایران را داشت؛ اما با 
احداث سد »کمال خان« در استان نیمروز افغانستان 
بود،   ۱۳۵۱ معاهده  خلاف  که  هیرمند  رودخانه  بر 
و  انسانی، جانوری  زندگی  به  را  فراوانی  خسارت های 
گیاهی حوزه پیرامونی رودخانه هیرمند در خاک ایران 

به خصوص استان سیستان و بلوچستان وارد کرد.
»انصاف نیوز« در گزارشی نوشته است: »سیدابراهیم 
رئیسی ۱۹بهمن۱۴۰۱، در جلسه هیات دولت بر ضرورت 
پیگیری دستگاه های مسوول برای تامین حق آبه ایران 
تاکید کرد و گفت: لازم است  از کشورهای همسایه 
تعلل  درباره  به ویژه  مربوطه  و  مسوول  دستگاه های 
طرف افغانستانی در تامین حق آبه هیرمند پیگیری لازم 
را صورت دهند.« البته به نظر می رسد درباره مسائلی 
حق آبه  بر  تاکید  و  دستور  صدور  با  فقط  آب  چون 
تالاب های  در  بی آبی  و  خشکسالی  مشکل  نمی توان 
بین المللی هامون را برطرف کرد. تاکید بر جاری شدن 
وقتی  به ویژه  و  این  از  پیش  هیرمند  رودخانه  حقابه 
دولت رسمی افغانستان بر این کشور حاکم بود و از 
نظر دیپلماسی شناخته شده بود نیز در دستور کار 
وزارت امور خارجه بود و درحالی که موقعیت دیپلماتیک 
ایران به مراتب از موقعیت کنونی بهتر بود؛ اما طرف 

افغانستانی تن به جاری کردن حق آبه ایران ندادند.«
نیز سخنان یک عضو هیات علمی  نیوز«  »تسنیم 
دانشکده محیط زیست دانشگاه تهران را منتشر کرده 
طالبان  »عملکرد  است:  آمده  آن  از  بخشی  در  که 
ایران ثابت کرد که  درخصوص عدم پرداخت حق آبه 
نه فقط کشور افغانستان بلکه دولت های خارجی دیگر 
این سیاستگذاری  و جریان های سیاسی مختلفی در 
دخیل هستند. دکتر مهدی اسماعیلی بیدهندی درباره 
اقدام طالبان در فرستادن حق آبه ایران از رود هیرمند 
به شوره زارهای افغانستان اظهار کرد: اقدامی که طالبان 
انجام داد، این یقین را به وجود آورد که عدم پرداخت 
نگرش  نوع  با  ارتباطی  هیرمند  رود  از  ایران  حق آبه 
دولت های مختلف افغانستان ندارد، بلکه یک سیاست 
دولت های  و  افتاده  جا  کشور  این  در  که  است  کلی 

مختلف افغانستان بر این تصمیم مصمم هستند.«
در همین حال رئیس کمیسیون توسعه پایدار، محیط 
زیست و آب اتاق بازرگانی ایران گفت: افغانستان ادعا 
داشته که به لحاظ فنی این امکان وجود ندارد که آب را به 
سمت ایران منحرف کنند و سدها و آبراه های این کشور 
برای دادن حقابه ایران طراحی نشده اما ایران در بازدید 

و عملیات فنی این موضوع را رد کرده است.  فرشید 
شکرخدایی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی رهاسازی 
حقابه ایران از هیرمند از سوی افغانستان اظهار داشت: 
در طول ۲۰ سال گذشته نه دولت قبلی افغانستان و 
نه طالبان، حقابه ایران را از هیرمند پرداخت نکرده اند، 
بنابراین به نظر می رسد که نیاز باشد شدت عمل و 
اقتدار بیشتر اعمال شود، هرچند مذاکرات زیادی انجام 

شده اما هنوز اتفاقی نیفتاده است.
وی ادامه داد: در سال های قبل از ۲۰ سال گذشته 
نیز دولت متمرکزی در افغاستان وجود نداشته، ما حتی 
نمی دانستیم که باید با چه کسانی وارد مذاکره شویم. 
بعد از شکل گرفتن دولت متمرکز هم که مذاکره جدی 
نداشتیم، بنابراین در عمل حقابه ای را دریافت نکردیم. 
ترجیح  ما  بود  کرده  اعلام  کرزای  دولت  زمانی  حتی 
می دهیم آب سرریز را روانه بیابان و شوره زار کنیم اما 

به ایران ندهیم.
زیست  محیط  پایدار،  توسعه  کمیسیون  رئیس 
مورد  در  ما  کرد:  تاکید  ایران  بازرگانی  اتاق  آب  و 
افغانستان بیش از حد مماشات کرده ایم و اکنون 
نیاز به شدت عمل داریم، به نظر می رسد که باید 
در این زمینه تصمیم استراتژیک اتخاذ شود زیرا بعید 
است که طالبان هم از مسیر مذاکره و  دیپلماتیک 
تن به رهاسازی آب هیرمند به سوی ایران بدهد، در 
نتیجه باید از عوامل دیگری برای تحت فشار قرار 
دادن افغانستان استفاده کنیم. وی با تاکید بر اینکه 
بعید است اگر به اندازه کافی شدت عمل به خرج 
ندهیم و از همه ابزارهایمان استفاده نکنیم موفق 
به گرفتن حقابه شویم، گفت: اکنون افغان ها هم 
اظهاراتی مشابه ترک ها دارند و بارها اعلام کرده اند 
که ایران نفت و آنها آب دارند و باید معاوضه شود، 

اما واقعیت امر اینکه به لحاظ قانونی افغانستان باید 
این حقابه را بپردازد.

شکرخدایی خاطرنشان کرد: آنچه تاکنون در زمینه 
اوضاع آب و رهاسازی حق آبِ ایران از هیرمند شاهدیم 
متناسب با فقر و خشکسالی در سیستان و بلوچستان 
احساس  زمینه  این  در  خارجه  وزارت  باید  نیست، 

مسئولیت بیشتری داشته باشند.
ادعا داشته  افغانستان  تاکنون  بیان داشت:  وی 
که به لحاظ فنی این امکان وجود ندارد که آب را به 
سمت ایران منحرف کنند و سدها و آبراه های این 
کشور برای دادن حقابه ایران طراحی نشده اما ایران 
در بازدید و عملیات فنی این موضوع را رد کرده و 
بارها درخواست کرده که پیمانکاران ایرانی با هزینه 
خودمان برای اصلاحات و رفع مشکل ورود کنند ولی 
تاکنون افغان ها زیر بار نرفته و این اتفاق نیفتاده 
است که به نظر می رسد بیشتر بهانه گیری است تا 

اینکه مشکل فنی در میان باشد.
رئیس کمیسیون توسعه پایدار، محیط زیست و آب 
از لحاظ قانونی  اینکه  بر  تاکید  با  ایران  بازرگانی  اتاق 
حق با ایران است و معاهده ۱۳۵۱ هیرمند هم بسیار 
محکم است، گفت:  از لحاظ سنتی هیرمند در طول 
هزاران سال سیستان و بلوچستان را مشروب کرده و 
بنظر می رسد دادن حقابه مشکل آب خراسان جنوبی 
و سیستان و بلوچستان را حل کند. امسال هم بارش 
خوبی در افغانستان رخ داده و سد پر از آب است و 
این کشور مشکل کم آبی ندارد، اما آنگونه که از شواهد 
امر پیداست امسال هم آب را به سمت شوره زار رها 
کنند و به ایران پرداخت نکنند. البته وزارت امور خارجه 
اعلام کرده مذاکرات انجام شده و امسال حقابه دریافت 

خواهد شد.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه اکنون سیستان 
و بلوچستان هیچ منبع آبی دیگری در اختیار ندارد و 
هیرمند مهمترین گزینه تامین آبی استان است، اگر 
رهاسازی صورت نگیرد احتمالا فقیر شدن بیشتر مردم 
را شاهد خواهیم بود، اکنون راه حل جایگزینی وجود 
ندارد و باید از همه قدرت برای گرفتن حقابه استفاده 
کنیم، به لحاظ سیاسی باید فشار وارد کنیم چراکه جای 

اغماض و کوتاهی نیست.
شکرخدایی درباره شیرین سازی و انتقال آب از دریای 
عمان برای حل مشکل آب استان یادآور شد: انتقال آب 
از عمان فقط می تواند مشکل تامین آب شرب استان را 
تا حدی حل کند، این آب بسیار محدود و گران است و 
صرفه ندارد که از آن برای کشاورزی استفاده شود، نباید 
آب رایگان را که حقابه طبیعی کشور است فراموش 
کنیم و به سمت روش گران قیمت انتقال اب از دریای 
عمان و یا برداشت از آب های زیرزمینی که بین نسلی 
هستند، راه اصلی حل مشکل کم آبی در سیستان و 
بلوچستان  آزادسازی حقابه هیرمند است، برای شرب 
و بهداشت عمومی مردم شاید بتوان جایگزین پیدا کرد 

اما برای کشاورزی آب گران قیمت کمکی نمی کند.
به گزارش ایلنا، علی اکبر محرابیان درباره مذاکرات 
ایلنا  به  هیرمند  حقابه  درباره  افغانستان  با  جدید 
خودمان  مسلم  حق  از  هیچ وجه  به  ما  است:  گفته 
از حقابه هیرمند که بر اساس معاهده ۱۳۵۱ بین دو 
کشور امضا شده، کوتاه نمی آییم، حقابه هیرمند حق 
قانونی ما است و پیگیر هستیم. وزیر نیرو خاطرنشان 
کرده است: جلسات متعددی را با مقامات افغانستان 
داشتیم، افغان ها در گفتار اعلام کردند که حقوق ما را 
به رسمیت می شناسند، ما می خواهیم که در عمل هم 

اثبات کنند.

اعلام درآمد روزانه کودکان کار در تهران با رقمی بین ۴۰۰ هزار 
تومان تا یک میلیون تومان در روز خبری بود که آذرماه سال گذشته 
از سوی سازمان رفاه شهرداری تهران مطرح شد این در حالیست 
که سازمان بهزیستی به عنوان بازوی اصلی در حوزه کودکان کار 
و خیابان می گوید: طبق پیمایش انجام شده توسط سازمان بعضا 

قرار  و ۱۰  درآمدی ۹  دهک های  در  که  خیابانی  کودکان  بوده اند 
داشته اند اما از قبِلَ کار در کف خیابان این مبالغ به دست نیامده 
است. مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی 
شهرداری تهران آذرماه سال ۱۴۰۱ به ایسنا گفته بود: »کودکانی 
که بر سرچهارراه ها کار می کنند اجیرشدگانی هستند که یا از طرف 
خانواده هایشان و یا از سوی افرادی دیگر مجبور به کار شده اند.« 
درآمد روزانه و ماهانه کودکان کار در تهران موضوع دیگری بود 
که از سوی این سازمان اعلام و رقمی بین ۴۰۰ هزار تومان تا یک 
میلیون تومان در روز به عنوان درآمد آنها مطرح شد به گونه ای که 
احمدی صدر دراین باره اظهار کرده بود: »کودکان بر سرچهارراه ها 
کار می کنند به دلیل اینکه درآمد خوبی عاید آن ها می شود؛ اگر 
بخواهیم درباره میزان درآمد روزانه این کودکان بگوییم، کف درآمد 
این کودکان در یک روز بین ۴۰۰ هزار تومان تا یک میلیون تومان  

است«.
محمدرضا حیدرهایی- سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
سازمان بهزیستی کشور در این باره به ایسنا می گوید: طبق پیمایش 
انجام شده توسط سازمان بهزیستی بعضا بوده اند کودکان خیابانی 
که در دهک های درآمدی ۹ و ۱۰ قرار داشته اند، اما همه کودکان کار 

و خیابان اینطور نیستند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا درآمد این دسته از کودکان ناشی 

از کار آنها در کف خیابان بوده است یا خیر؟ می گوید: اصلا از قبِلَ 
کار در کف خیابان این مبالغ به دست نمی آید و احتمالا از راه های 

دیگری کسب شده است.
سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی 
کشور معتقد است که متاسفانه برخی از کودکان کار و خیابان 
با برخی از باندهای مواد مخدر درگیر شده  و جابجایی مواد مخدر 
را برعهده گرفته اند. وی می افزاید: البته در این راستا ما با کمک 
همکاران نیروی انتظامی به موضوع رسیدگی و در صورت مشاهده 

چنین مواردی آنها را به مددکاری سازمان ارجاع می کنیم.
حیدرهایی همچنین از مردم خواست در صورت مشاهده موارد رد 
و بدل مواد مخدر توسط این کودکان، حتما آن را به پلیس گزارش 
دهند. همچنین در صورت مشاهده کودکان کار و خیابان حتما با 
۱۲۳ تماس بگیرند. سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
سازمان بهزیستی کشور در ادامه تاکید می کند: در این راستا ما با 

همکاری پلیس به موضوع ورود خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه در حالت کلی کمک نقدی به این کودکان مشکل 
آنها را حل نخواهد کرد، همچنین از مردم خواست در صورت تمایل 
نهادهای  به  را  مبالغ خود  کار و خیابان،  به کودکان  برای کمک 
حمایتی بپردازند چرا که کمک در خیابان به چرخه بازتولید این 

کودکان کمک خواهد کرد.

عدم تامین حق آبه هلمند و مساله ای که از هشدار به بحران رسید

سهم ناتمام ایران از هیرمند 
براساس محاسبه حقابه ایران سالانه به ۸۲۰ میلیون مترمکعب می رسد. در ماده پنجم این معاهده، نوشته شده است که افغانستان با حفظ حقابه ایران، 
حق هرگونه استفاده از دریای)رود( هلمند را دارد. هم چنان پیش بینی شده که ایران حق استفاده اضافه از آن چه که مشخص شده، ولو که دریای هلمند 

پرآب هم باشد را ندارد.

سوءاستفاده از کودکان کار وخیابان برای جابجایی موادمخدر مردم درصورت مشاهده، به پلیس اطلاع دهند

از لحاظ سنتی 
هیرمند در 

طول هزاران 
سال سیستان 
و بلوچستان را 
مشروب کرده 

و بنظر می رسد 
دادن حقابه 
مشکل آب 

خراسان جنوبی 
و سیستان و 
بلوچستان را 

حل کند. امسال 
هم بارش خوبی 

در افغانستان 
رخ داده و سد 
پر از آب است

ارقام  دارای  مختلف  حقوقی  فیش های  اخیر  ماه های  در  که  شرایطی  در 
غیرمتعارف از کارمندان شورا و شهرداری تهران منتشر شده و اعداد و ارقام 
درج شده در این فیش ها ابهامات زیادی را برای افکار عمومی به همراه داشته 
است، اخیرا مجید باقری، معاون برنامه ریزی، توسعه منابع انسانی و امور شورای 
شهرداری تهران در واکنش به انتشار این فیش ها اعلام کرده است که رویه 
پرداخت حقوق ها براساس سقف مشخص شده در شهرداری تهران همچنان 
پابرجاست، اما در همان قانونی که هفت برابر حداقل حقوق به عنوان سقف در 
نظر گرفته شده است، گروه های استثنایی نیز مشخص شده اند و تمام کسانی که 

فیش آنها در مدت اخیر منتشر شده است، جزو این استثناها بوده اند. 
دوره چهارم شورای  و عضو  مدیریت شهری  کارشناس  قناعتی،  ابوالفضل 
اسلامی شهر تهران در پاسخ به ایلنا گفت: براساس مصوبات خاص شورای 
شهر تهران که به تایید فرمانداری رسیده است، در شهرداری تهران رتبه بندی، 
طبقه بندی مشاغل و کدپروژه هایی برای هر جایگاه شغلی تعریف می شود و 
حقوق ماهیانه افراد حاضر در آن جایگاه نیز براساس همین ضوابط قانونی و به 
تناسب جایگاه شغلی، سابقه، تخصص، سختی کار، ضریب فنی کار و ... برای 
آنها مشخص می شود؛ به نحوی که خود شهردار تهران از نظر شغلی دارای رتبه 
۱۸ است، معاونان شهردار دارای رتبه ۱۷ هستند و رؤسای سازمان ها، شرکت ها 
و واحدهای تابعه شهرداری و سایر کارکنان مدیریت شهری پایتخت به ترتیب 

رتبه های پایین تری دارند. 
وی در ادامه توضیحات خود اظهار داشت: براساس این رتبه بندی ها و همچنین 

براساس میزان تخصص، سختی کار و در موارد خاص ضریب فنی کار، برای 
هرکدام از جایگاه های شغلی تعریف شده در شهرداری تهران، ضرایبی مشخص 
می شود و در هنگام بررسی لایحه بودجه سالانه شهرداری، به تناسب درصدی 
که دولت برای افزایش حقوق کارمندان و کارگران در نظر می گیرد، شهرداری 
نیز درصد مشخصی را برای میزان افزایش حقوق پرسنل خود به شورای شهر 
پیشنهاد می دهد و پارلمان شهری نیز با توجه به حساب و کتاب هایی که برای 
دخل و خرج مدیریت شهری در سال پیش رو دارد، رقم مشخصی را برای میزان 

افزایش حقوق کارگران و کارمندان شهرداری در سال آینده تصویب می کند. 
ضرایب خاص آیتم های حقوقی 

عضو سابق پارلمان شهری پایتخت با تاکید بر این که هر آنچه باعث تعریف 
آیتم های پرداختی مختلف در حقوق ماهیانه به پرسنل مدیریت شهری می شود، 
باید همه ساله در حین بررسی مصوبه بودجه شهرداری به تصویب شورای شهر 
برسد، عنوان کرد: رتبه بندی مدیران و کارکنان شورا و شهرداری، ضرایب آیتم های 
حقوقی پرداختی به هر جایگاه شغلی و میزان افزایش سنواتی حقوقی هر کدام 
از پرسنل مدیریت شهری، در مصوبه بودجه سالانه شهرداری مشخص می شود 
و به تصویب شورای شهر می رسد، چراکه در بودجه سنواتی باید تمام منابع و 
هزینه های شهرداری از جمله حقوق و دستمزد پرسنل مدیریت شهری به صورت 
دقیق مشخص شود تا شورای شهر بتواند براساس ارقام دقیق، منابع مالی لازم 

برای پرداخت حقوق کارکنان و مدیران مدیریت شهری را مشخص کند. 
اعضای شورای شهر مکلف به بررسی 

قناعتی در بخش دیگری از صحبت های خود به فیش های منتشرشده دارای 
ارقام غیرمتعارف در مدیریت شهری پایتخت اشاره کرد و گفت: با توجه به 
نقش نظارتی شورای شهر تهران، اعضای محترم شورا مکلف هستند که تک تک 
فیش های حقوقی منتشرشده را چه مربوط به مدیران و کارکنان شورا باشد و چه 
مربوط به کارکنان و مدیران شهرداری، بررسی کنند و آیتم های پرداختی آنها را با 
ضوابط رتبه بندی، طبقه بندی مشاغل، ضرایب خاص جایگاه های شغلی و سایر 
مقررات مربوط به تعیین میزان حقوق و مزایا در شهرداری تهران تطبیق دهند و 
اگر به این نتیجه برسند که در برخی موارد در پرداخت حقوق ها ضوابط قانونی 
رعایت است، خود شورای شهر باید با فرد متخلف و کسانی که احیانا باعث 
پرداخت اعداد و ارقام غیرمتعارف در شورا و شهرداری تهران می شوند، برخورد 
کند.  عضو پیشین شورای شهر در واکنش به اظهارات معاون شهردار تهران 
درباره تعریف شدن گروه های مستثنی در قانون و غیرقانونی نبودن پرداخت 
بیش از سقف به برخی کارکنان مدیریت شهری پایتخت اظهار داشت: در 
ضوابط قانونی که برای پرداخت حقوق به کارکنان شورا و شهرداری تهران تعریف 
شده است، هیچ  گونه استثنایی برای پرداخت حقوق بیش از سقف تعیین شده 
برای هیچ کسی در نظر گرفته نشده است و اگر هم قرار باشد خارج از ضوابط، 
پرداختی به هرکدام از پرسنل مدیریت شهری صورت گیرد، باید ضرایب خاص 
مربوط به این پرداخت ها در کتابچه بودجه سالانه شهرداری درج شود و همراه 
با لایحه بودجه به تصویب شورای شهر برسد، وگرنه عملا این گونه پرداخت ها 

غیرقانونی به حساب می آید. 

واکنش به اظهارات معاون شهردار درباره گروه های مستثنا با فیش های نجومی
 هیچ  استثنایی در پرداخت حقوق نیست


